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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 
Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och Kadir Kasirga 
(S) utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. 
Justering av protokoll ska ske senast torsdagen den 7 maj 2020. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 14 april 2020 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 6 april 2020 
 
Beslut 
Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 14 april 2020, samt anmälan av protokoll 
från utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor den 6 
april 2020, som blivit vederbörligen justerade, anmäls och läggs 
till handlingarna. 

 
 
 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 3/2020 

Sida 5 (36) 
2020-04-23 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 
utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut 
a) Delegationsbeslut till och med den 30 mars 2020 från: 

Förskoleavdelningen 
Grundskoleavdelningen 
Gymnasieavdelningen  
Avdelningen för samordning och utveckling 
Avdelningen för ekonomi och styrning 
Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 
Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 
 

b) Anmälan av anställningsbeslut till och med 31 mars 
6 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 och 1002a.   
 

c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av        
varaktig vistelse utomlands läsår 2019-2020, 35 st. 
Ärendegrupp: 407 a, dnr 4.2.3-9876/2018. 

 
d) Anmälan av ordförandebeslut 2020-03-19 

Fastställande av rektors beslut om omedelbar avstängning 
och förlängning av avstängning av samma gymnasieelev 
enligt 5 kap. 17 och 18 §§ skollagen, dnr 4.3.1-2481/2020 

 
Övrigt 
e) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
      behandling 3 – 24 mars 2020.  
 
Inkomna handlingar mm 
f) Revisionsrapport för utbildningsnämnden år 2019,  

dnr 1.4.1-2937/2020 
 

g) Beslut i miljö- och hälsoskyddsnämnden § 18 2020-03-24. 
Mål, mått och mätmetoder för att redovisa Stockholms stads 
klimatpåverkan från livsmedel och måltider.   

 
Beslut 
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 5  
Anmälan av beslut om stängning av ordinarie undervisning 
inom gymnasieskolan 
 
Dnr. 1.3.3-2522/2020 
 
Ordförandens beslut om stängning av ordinarie undervisning  
inom gymnasieskolan anmäldes och lades till handlingarna.   
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för mars 2020 anmäldes. 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 för 
utbildningsnämnden  
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden fastställer underlaget till budget för 

2021 med inriktning 2022-2023. Underlaget överlämnas till 
kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner det reviderade 
funktionsprogrammet för skollokaler, avsnitt 5 och bilaga 
4.3.  

3. Beslutet justeras omedelbart 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från 2020-
04-02, dnr 1.2.1-1501/2020. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
samverkan med övriga avdelningar. Ärendet har behandlats i 
samverkan med de fackliga organisationerna den 14 april 2020. 
Ärendet har även behandlats vid funktionshinderrådets 
sammanträde den 6 april 2020. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden fastställer underlaget till budget för 

2021 med inriktning 2022-2023. Underlaget överlämnas till 
kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden godkänner det reviderade 
funktionsprogrammet för skollokaler, avsnitt 5 och bilaga 
4.3.  

3. Beslutet justeras omedelbart 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilda uttalanden 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 
särskilt uttalande enligt nedan: 
 
Förutsättningarna för detta ärende har förändrats radikalt med 
hänsyn till pågående pandemi. Som förvaltningen inledningsvis 
påpekar är det mycket svårt att göra en ekonomisk eller 
verksamhetsmässig analys av pandemins konsekvenser i 
nuläget. Vi har full förståelse för att planeringsförutsättningarna 
kan komma att ändras när pandemins konsekvenser har kunnat 
analyseras djupare.  
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Samhället kommer att ställas inför stora utmaningar under 
kommande år. En negativ tillväxt under år 2020 kommer att 
påverka staden vad gäller både intäkter och utgifter. Det är 
därför välkommet att regeringen med brett stöd i riksdagen fattat 
beslut om en historisk stor höjning av statsbidragen till 
kommuner och regioner. Det möjliggör en ambition att proaktivt 
möta utmaningarna samt upprätthålla och förbättra 
verksamheternas villkor.  

 
Statsbidragen ger en möjlighet att skjuta till de medel som krävs 
för att kunna bibehålla god kvalitet i Stockholms skolor och 
förskolor. Det skulle kunna ge förbättrade planeringsramar för 
åren framöver. 

 
I förvaltningens underlag för budget 2021-2023 framgår 
nämligen med all önskvärd tydlighet att det behövs mer resurser 
till skolan. Med 2000-talets sämsta budget för innevarande år är 
förutsättningarna dystra. En stor oro finns bland personal och 
fackliga företrädare för hur kvaliteten ska kunna behållas i en så 
snäv ram. Det är svårt att se hur det ska gå ihop. 

 
Arbetet för att öka likvärdigheten i Stockholms skolor är 
prioriterat. Dagens starka skolsegregation är oroväckande och är 
en direkt följd av boendesegregationen. 
Hållbarhetskommissionens rapport ”En skola där alla ska 
lyckas” bör vara vägledande i arbetet för att minska 
segregationen. Vi är försiktigt positiva till att 
utbildningsförvaltningen inlett arbetet med en förändrad 
områdesorganisation för grundskolorna i syfte att prioritera 
särskilt utsatta områden och främja ett nära ledarskap. Dock vill 
vi påpeka att endast en administrativ omorganisation inte 
kommer vara tillräcklig för att bryta skolsegregationen. För det 
krävs också ökade resurser till Stockholms skolor och ett 
systematiskt och samlat fokus inom hela staden.  

 
Andelen som blir behöriga till gymnasiet och som får 
gymnasieexamen ska öka. Vi instämmer med förvaltningen i de 
prioriteringar som görs för att nå målen. Bland annat måste man 
arbeta aktivt med kompetensförsörjning. I samband med 
coronakrisen ser vi en kraftigt ökande arbetslöshet. Runt nio 
procent väntas arbetslösheten stiga till i år, men det kan också 
bli högre. Utbildningsförvaltningen bör tillsammans med 
arbetsmarknadsförvaltningen arbeta för omställning och 
utbildning av friställd personal i andra branscher för att säkra 
den långsiktiga kompetensförsörjningen i skolan och förskolan. 
För att förbättra arbetssituationen för stadens barnskötare och 
förskollärare ska utvecklingsområdena från den beslutade 
handlingsplanen följas fullt ut. 
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Den matstrategi som arbetades fram av den förra majoriteten 
syftar till att säkerställa god, hälsosam och klimatsmart mat i 
hela staden. Vi noterar att det behövs tillskjutas resurser för att 
kunna implementera strategin och för att 
utbildningsförvaltningen ska kunna upprätta det 
stadsövergripande nätverk som är en viktig del av strategin. Vi 
förväntar oss att varje parti med någon form av klimatambition 
tillskjuter de medel som behövs.  

 
Lokalkostnadsutvecklingen är en reell utmaning framöver. 
Nämnden behöver ta ett samlat grepp om frågan om 
lokalkostnader. Det är av största vikt för 
investeringsplaneringen att underlag för prioriteringar tas fram 
med en gemensam lägesbild och under samordnade former med 
beställande nämnder. När nya skolor byggs så är det ekonomiskt 
långsiktigt hållbart att staden är ägare av skolorna. Den blågröna 
viljan att hyra in skolor som hyresgäster istället för att staden 
själv äger byggnaderna kommer leda till högre kostnader över 
tid som det kommer vara svårt att frigöra sig från, vi anser att 
detta inte är en gynnsam utvecklig. Vid om- och 
tillbyggnationer måste kapacitetsökningen vara i paritet med 
projektkostnaden och F-9-skolor ska alltid eftersträvas. 

 
Vid nybyggnation ska staden eftersträva kostnadseffektivitet 
men vi får inte ge avkall på kvaliteten. Skolgårdens storlek och 
friytor inomhus kan vara frestande att skära ned på men riskerar 
att bli dyrare på längre sikt. Kompletteringar kan då istället 
behöva läggas till i ett senare skede, eller så kostar det i form av 
sämre arbetsmiljö för personal och elever. Ett annat problem är 
på det sätt som skolor planeras in i staden, ofta anvisas de 
tomtmark som är svår att bygga bostäder på för att den varit 
svårare att sälja. Det leder till att priset för skolorna skjuter i 
höjden och att tempot i byggandet måste hållas högt för att 
hinnas med även om markförhållandena är komplicerade. 
Skolor behöver placeras där de passar in bäst och inte anvisas 
den biten mark som blir över. 

 
Vi noterar att utbildningsförvaltningen kommer att ha svårt att 
betala ut 72 procent av schablonen till skolorna nästa år. Detta 
trots att skolpengens andel av schablonen sänktes från 73 
procent till 72 i årets budget. En ytterligare sänkning av 
skolpengen är en oroande utveckling. Skolorna ges sämre och 
sämre förutsättningar att bedriva verksamhet. Därtill noterar vi 
att man räknar på en 2-procentig löneökning kommande år. Det 
är mycket lågt. De senaste åren har löneökningarna i skolan 
legat mellan tre och fyra procent. Inte nog med att borgerlig 
skolpolitik leder till nedskärningar på både central verksamhet 
och ute i skolorna, personalen ska heller inte få rimliga 
löneuppräkningar. Det är bedrövligt.  
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Vi anser att de utmaningar som finns framöver inte hanteras på 
ett tillfredsställande sätt av den borgerliga majoriteten. Förra 
årets skattesänkning har slagit hårt mot Stockholms skolor men 
det finns en annan väg. I underlaget står att läsa att med två 
procents schablonökning varje år klaras lokalkostnaderna. 
Kommande års utmaningar kan inte lösas med borgerlig 
skattesänkar- och nedskärningspolitik. Vi vill se en annan 
inriktning för Stockholm med en politik som ger Stockholms 
skolor förutsättningar att bedriva undervisning istället för att 
administrera nedskärningar. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
nedan: 
 
Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 
ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att 
kärnverksamheten prioriteras. 

 
Vi välkomnar att ett större fokus läggs på elevhälsan och våra 
förhoppningar är att det leder till fler aktiva kuratorer och 
skolläkare på stadens skolor. Här är det extra viktigt att vi 
arbetar med förebyggande hälsovård för våra skolbarn. 

 
Förvaltningen måste ta höjd redan nu för den pågående pandemi 
som kommer att pågå under en period och även kommer få 
efterverkningar på verksamheten under en obestämd tid. Detta 
kommer i sin tur få ekonomiska konsekvenser som kan drabba 
kärnverksamheten. Utöver det hänvisar vill till vår 
budgetreservation för 2020.   
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§ 8  

Ändring i delegationsordning för utbildningsnämnden  
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 

delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-04-06, dnr 1.3.2-2773/2020 
 
Enligt kommunallagen får en kommunal nämnd delegera sin 
beslutanderätt i visst ärende eller en grupp av ärenden till en 
anställd i kommunen. Utbildningsnämndens delegationsordning 
uppdateras kontinuerligt vid behov. Med anledning av 
coronavirussjukdom covid-19 har ny reglering tillkommit som 
innebär att huvudmannen kan fatta vissa beslut, bland annat om 
att elever ska ges fjärr- eller distansundervisning och om 
utbildningens förläggning. Förvaltningen föreslår att beslut 
enligt den nya regleringen delegeras till utbildningsdirektören, 
med rätt att delegera vidare till grundskoledirektören respektive 
till gymnasiedirektören, till rektor samt till enhetschef. 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden fastställer 
delegationsordningen och att beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen och 
gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till ändring i 

delegationsordning för utbildningsnämnden 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 3/2020 

Sida 14 (36) 
2020-04-23 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

§ 9  
Kapacitetsökning och verksamhetsanpassning av kök och 
matsal Bromma gymnasium 
 
Förslag till genomförandebeslut 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

genomförandeförslag för kapacitetsökning på Bromma 
gymnasium. Den uppskattade hyresgenererande 
projektkostnaden är 117,3 mkr och tillkommande hyra första 
året är 8,6 mkr inklusive evakuering.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslag 
för kapacitetsökning på Bromma gymnasium till en 
hyresgenererande projektkostnaden om 117,3 mkr och 
tillkommande hyra första året är 8,6 mkr inklusive 
evakuering. 

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-19, dnr 2.6.3-2439/2017 
 
Bromma gymnasium har i dagsläget kapacitet för cirka 1 100 
elever, men matsalen är redan idag en trång sektor. Om den inte 
byggs ut kommer förvaltningen på sikt att behöva justera ner 
skolans kapacitet. Förvaltningen föreslår därför att 
utbildningsnämnden godkänner genomförandeförslag om 
kapacitetsökning på Bromma gymnasium. Förslaget innebär en 
ökning från cirka 1 100 till cirka 1 450 elever. 
Kapacitetsökningen medges genom nybyggnad av en så kallad 
konceptskola, verksamhetsanpassning av köket samt utbyggnad 
av matsalen. Genomförande av byggnationen planeras ske år 
2021-2023. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
samt gymnasieavdelningen i samarbete med SISAB, 
representanter för skolledningen, stadsledningskontoret vid 
samråd samt ett samordnande huvudskyddsombud. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
genomförandeförslag för kapacitetsökning på Bromma 
gymnasium. Den uppskattade hyresgenererande 
projektkostnaden är 117,3 mkr och tillkommande hyra första 
året är 8,6 mkr inklusive evakuering.  
2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 
ekonomiutskott om godkännande av genomförandeförslag för 
kapacitetsökning på Bromma gymnasium till en 
hyresgenererande projektkostnaden om 117,3 mkr och 
tillkommande hyra första året är 8,6 mkr inklusive evakuering. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10  
Nybyggnation av fristående hus för CSI-verksamhet på 
Högalidsskolan 
 
Återtagande av inriktningsbeslut  
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att återta 
inriktningsbeslut för nybyggnation av fristående hus för CSI-
verksamhet på Högalidsskolan, som godkändes av 
utbildningsnämnden 2018-03-15 § 14. Den hyresgenererande 
projektkostnaden beräknades till 53,4 mnkr, med en första 
årshyra om cirka 2,5 mnkr. Förgäveskostnad vid beslut om 
projektets avslut har beräknats till 1,0 mnkr. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-18, dnr 2.6.3-9093/2014. 
 
Utbildningsnämnden fattade (2018-03-15) inriktningsbeslut för 
nybyggnation av en fristående byggnad för CSI-verksamhet vid 
Högalidsskolan. Bakgrunden var stadens allmänna behov av 
lokaler för CSI-verksamhet, men också att en del av den 
nuvarande CSI-verksamheten på skolan bedrivs i externa 
lokaler. Förvaltningen anser att projektkostnaden är för hög och 
föreslår därför att projektet avbryts. Förvaltningen arbetar vidare 
med alternativa lösningar för CSI-lokaler. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 
i samverkan med grundskoleavdelningen, avdelningen för 
utveckling och samordning samt SISAB. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att återta 
inriktningsbeslut för nybyggnation av fristående hus för CSI-
verksamhet på Högalidsskolan, som godkändes av 
utbildningsnämnden 2018-03-15 § 14. Den hyresgenererande 
projektkostnaden beräknades till 53,4 mnkr, med en första 
årshyra om cirka 2,5 mnkr. Förgäveskostnad vid beslut om 
projektets avslut har beräknats till 1,0 mnkr. 
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Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett 
eget förslag till beslut enligt nedan och yrkade bifall för detta: 
  
1. Att utbildningsnämnden återremitterar förslaget om 
återtagande av inriktningsbeslut 
2. Att utbildningsförvaltningen återkommer med ett 
tjänsteutlåtande som innehåller ekonomiska kalkyler för de 
alternativa förslagen samt ett utvecklat analysunderlag med 
konsekvenser för stadens CSI-verksamhet 
3. Att därutöver anföra: 
 
Utbildning till elever i behov av särskilt stöd bör vara en 
prioriterad verksamhet i Stockholm. I höstas tog nämnden beslut 
om extra medel till friskolor som bedriver undervisning riktad 
till elever med särskilda behov, så kallade resursskolor. Det var 
bra och riktigt. Med föreliggande ärende verkar samma grupp av 
elever inte prioriteras lika högt längre. Är elevernas bästa i 
fokus vid återtagandet av inriktningsbeslutet? Eller har andra 
faktorer getts mer hänsyn? 

 
Stockholms ekonomi ska vara långsiktigt hållbar och vi 
välkomnar en översyn av projektet i syfte att hålla nere 
kostnaderna. Dock tolkar vi detta beslut som en del i den 
kraftiga besparingsprocess som inletts på 
utbildningsförvaltningen som en följd av den undermåliga 
borgerliga skolbudgeten för år 2020. Sambandet mellan att 
sänka skatten och dela ut mindre pengar till Stockholms skolor 
är tydlig. Och nu är det elever med störst stödbehov som hamnar 
i skottgluggen.  

 
I underlaget som föreligger framgår att behovet av nya CSI-
platser inte har minskat, tvärt om har staden ett fortsatt stort 
behov av CSI-platser. Enligt stadens strategi för utveckling av 
arbetet med elever i behov av särskilt stöd (CSI-strategin) ska en 
utvidgning av kapaciteten genomföras. Beslutet ligger således 
inte i linje med strategin. Ett par alternativa lösningar läggs fram 
i utlåtandet men tyvärr helt utan ekonomiska kalkyler. Vi förstår 
att det kan vara mer kostnadseffektivt att inhysa verksamheten i 
befintliga lokaler snarare än att bygga nya. Vi delar också synen 
på att det kan finnas fördelar med att placera verksamheterna 
inne i en skola snarare än i en egen byggnad. 

 
Dock anges en för hög investeringskostnad per elev som främsta 
skäl till beslut om återtagande. Och visst är kostnaden hög. Men 
det finns flera exempel på ny- och ombyggnationer som vida 
överstigit befintliga riktvärden. I vissa fall kan kostnaden 



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 3/2020 

Sida 18 (36) 
2020-04-23 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

motiveras. Enkom en hög investeringskostnad per elev är inte 
ett tillräckligt underbyggt underlag för att återta 
inriktningsbeslutet. Framförallt inte när kostnadsberäkningar för 
alternativa lösningar saknas. Hur hanterar man alternativa 
lösningar om de också skulle visa sig mycket kostsamma – 
kommer eleverna blir helt utan plats då? Beslutet framstår 
enbart som en besparingsåtgärd utan hänsyn till varken 
elevernas bästa eller till kommande behov av CSI-platser. Vi är 
öppna för att titta på andra möjligheter för detta projekt, dock 
måste nämnden ges ett korrekt och fullständigt analysunderlag.  

 
Vi förstår att förvaltningen måste vända på varje sten för att 
spara pengar på grund av de av den borgerliga majoriteten 
ålagda sparkraven. Vi ser också att lokalkostnadsutvecklingen är 
en reell utmaning framöver. Vad vi inte ställer upp på är sättet 
som utmaningarna hanteras på. I underlag för budget 2021 står 
att läsa att med två procents schablonökning varje år klaras 
lokalkostnaderna. Det är alltså inte givet att utmaningarna måste 
lösas med nedskärningar som den borgerliga majoriteten tycks 
tro. Genom tillräcklig resurstilldelning utan nedskärningskrav 
kan alla elevers behov tillgodoses.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 
mot nämndens beslut till förmån för sitt eget förslag. 
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§ 11 

 
Yttrande över ansökningar om godkännande som 
huvudman för fristående förskoleklasser, fritidshem, 
grundskolor och grundsärskolor  
 
Svar på remisser från Skolinspektionen 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 

överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen.  
2. Beslutet justeras omedelbart.  
  
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-24, dnr 1.6.1–1241/2020. 
 
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat fyra 
ansökningar om godkännande av huvudman för fristående 
förskoleklass, grundskola och fritidshem. Två av ansökningarna 
avser start av nya skolor och två avser utökning av redan 
befintlig verksamhet. 
 
Utbildningsförvaltningen bedömer att en etablering av de sökta 
utbildningarna inte skulle medföra påtagligt negativa 
ekonomiska, organisatoriska eller pedagogiska konsekvenser för 
eleverna eller den del av skolväsendet som anordnas av 
Stockholms kommun.  
 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens yttrande och överlämnar det som svar till 
Skolinspektionen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 
överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen.  
2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 
särskilt uttalande enligt nedan: 

 
Vi anser att det finns stora brister i underlaget inför nämndens 
beslutsfattande i detta ärende. Vi är medvetna om att det inte är 
Stockholms stad som fattar slutligt beslut i frågan, men för att 
nämnden ska kunna lämna ett väl underbyggt remissvar till 
skolinspektionen anser vi att mer information krävs. Underlaget 
innehåller ingen information om huvudmännens verksamhet. 
Naturligtvis går det att söka officiell information om 
huvudmännen via nätet men vi anser att information också bör 
bifogas ärendet. Det kan exempelvis handla om huvudmännens 
verksamhet och ekonomi, verksamhet i andra kommuner, vision 
och bolagsfakta. På så sätt skulle ett bättre underbyggt remissvar 
kunna lämnas.  

 
Därtill finns ytterligare problem när den öppna informationen 
som finns att tillgå är mycket knapp vilket är aktuellt för en av 
de sökande huvudmännen i ärendet. Eftersom det inte heller 
framgår av ansökan i vilket stadsdelsnämndsområde skolan ska 
vara placerad blir det svårt för nämnden att ge ett väl 
underbyggt remissvar. Bedömningen av ekonomiska, 
organisatoriska och pedagogiska konsekvenser haltar när man 
inte ens vet var skolan ska placeras. Som remissinstans bör 
utbildningsnämnden ha möjlighet att göra en mer övergripande 
bedömning i förhållande till flera olika kriterier. Det är dock inte 
möjligt i nuläget på grund av hur underlaget är utformat. 
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§ 12 
 
Yttrande över ansökningar om godkännande av huvudman 
för fristående gymnasieskolor och gymnasiesärskolor i 
Stockholms stad och län  
 
Svar på remisser från Skolinspektionen 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 
överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-24, dnr 1.6.1–1239/2020 
 
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat 10 
ansökningar om godkännande av huvudman för nya fristående 
gymnasieskolor i Stockholms stad och i resten av Region 
Stockholm. Därtill har inkommit 17 ansökningar om utökningar 
av befintliga gymnasieskolor.  
 
Ansökningarna omfattar 1 061 utbildningsplatser per årskurs 
och läsår vid full utbyggnad, varav 503 platser i Stockholms 
stad och 558 platser i resten av regionen. Av de 503 platserna 
inom Stockholms stad avser 218 platser redan befintliga 
utbildningar som en ny huvudman ansöker om att få bedriva 
vidare. Därutöver har det inkommit 10 ansökningar om att 
bedriva nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) vid två 
skolenheter omfattande totalt 64 utbildningsplatser per årskurs 
och läsår.  
 
Behovet av utbildningsplatser i staden och i resten av regionen 
kommer kraftigt att öka fram till 2027. Antalet elever per 
utbildning är dock lägre på yrkesprogram än på 
högskoleförberedande program. Även en minskning med 
förhållandevis få elever skulle kunna påverka Stockholms 
kommuns förutsättningar att erbjuda en bred och kvalitativ 
utbildning på aktuella yrkesprogram.  
 
Förvaltningen bedömer dock med beaktande av ovanstående att 
en etablering av de sökta utbildningarna inte skulle medföra 
påtagligt negativa ekonomiska, organisatoriska eller 
pedagogiska konsekvenser för eleverna eller den del av 
skolväsendet som anordnas av Stockholms kommun. 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens yttrande och överlämnar det som svar till 
Skolinspektionen. 
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Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens yttrande och överlämnar det som svar på 
remissen till Skolinspektionen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13 
 
Yttrande över ansökningar om godkännande för 
internationell skola på grundskolenivå och rätt till bidrag 
för internationell skola på gymnasienivå 
 
Svar på remisser från Skolinspektionen 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 
överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-24, dnr 1.6.1–1994/2020. 
 
Skolinspektionen har till Stockholms stad remitterat två 
ansökningar om godkännande för internationell skola på 
grundskolenivå och rätt till bidrag för internationell skola på 
gymnasienivå. Båda ansökningarna avser start av nya skolor. 
Läsår 1 motsvarar ansökningarna 400 elevplatser och vid fullt 
utbyggd verksamhet motsvarar ansökningarna sammantaget 2 
300 elevplatser på grundskolenivå och gymnasienivå. 
 
Utbildningsförvaltningen konstaterar att det planerade antalet 
platser vid fullt utbyggd verksamhet vid de planerade 
skolenheterna motsvarar cirka två tredjedelar av de elever som i 
dagsläget går vid en internationell skola eller vid ett 
International Baccalaureate (IB)-program inom Stockholms 
kommun. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens yttrande och överlämnar det som svar 
till Skolinspektionen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 
samordning i samverkan med grundskoleavdelningen och 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens yttrande och 
överlämnar det som svar på remissen till Skolinspektionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14 

Anvisningar för antagning till gymnasieskolan 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden fastställer anvisningar för antagning till 

utbildningar vid Stockholms stads gymnasieskolor, i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att revidera anvisningarna vid behov.  

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-10, dnr 1.1.3–2316/2020. 
 
Av skollagen (2010:800) och gymnasieförordningen 
(2010:2039) framgår att vissa beslut ska fattas av huvudmannen 
för utbildningen. Förvaltningen har därför tagit fram anvisningar 
för antagning till utbildningar vid Stockholms stads 
gymnasieskolor. Dessa omfattar bland annat att det vid 
antagningen avsätts ett begränsat antal platser för så kallad fri 
kvot samt att hänsyn får tas till färdighetsprov vid urval till 
utbildningar inom det estetiska programmet. Förvaltningen 
föreslår att utbildningsnämnden fastställer anvisningar för 
antagning till utbildningar vid Stockholms stads 
gymnasieskolor, i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
Utbildningsnämnden föreslås också ge förvaltningen i uppdrag 
att revidera anvisningarna vid behov. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
1. Utbildningsnämnden fastställer anvisningar för antagning till 
utbildningar vid Stockholms stads gymnasieskolor, i enlighet 
med förvaltningens tjänsteutlåtande.  
2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att revidera anvisningarna vid behov. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15 

Förskolerapport 2019 

Samlad rapport för förskola i Stockholms stad 
 
Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner Förskolerapport 2019 och 
överlämnar rapporten till kommunstyrelsen.   
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-25, dnr 1.3.2-2031/2020. 
 
Utbildningsnämnden har i uppdrag att årligen ta fram en 
förskolerapport. Förskolerapporten syftar till att ge en stads-
övergripande bild av både fristående och kommunal förskola i 
Stockholms stad 2019.  
 
Förskolerapporten visar bland annat på att en hög andel av 
barnen i Stockholms stad går i förskolan, men att deltagandet är 
ojämnt över staden. Alla barn som går i förskola har rätt till 
undervisning av legitimerade förskollärare. Förskolerapporten 
visar att det finns tillräckligt med legitimerade förskollärare i 
samtliga stadsdelsområden för att med en annan fördelning 
mellan avdelningarna i de kommunala förskolorna ge alla barn 
den undervisning de har rätt till.  
 
För att fortsatt förbättra kvaliteten och likvärdigheten i förskolan 
behövs insatser för att öka förskolans tillgänglighet i 
socioekonomiskt utsatta områden. Ett annat prioriterat område 
bör vara att åstadkomma en mer likvärdig fördelning av 
legitimerade förskollärare mellan avdelningarna i de 
kommunala förskolorna. Ytterligare områden som bör vara 
prioriterade framöver är en fortsatt kompetenskartläggning samt 
en uppföljning av insatser för kompetensförsörjning och 
kompetensutveckling på olika nivåer i staden. Förvaltningen 
föreslår att utbildningsnämnden godkänner Förskolerapport 
2019 och överlämnar rapporten till kommunstyrelsen.    
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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Utbildningsnämnden godkänner Förskolerapport 2019 och 
överlämnar rapporten till kommunstyrelsen.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
 
Särskilt uttalande 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) anmälde ett 
särskilt uttalande enligt nedan: 
 
Den årliga förskolerapporten är ett välkommet ärende och vi vill 
uttrycka vår tacksamhet till alla medarbetare som arbetar för att 
få fram en gedigen och matnyttig rapport.  

 
Alla barn i Stockholm har rätt till en trygg uppväxt och en bra 
förskola. Stockholms förskolor ska vara tillgängliga för alla barn 
och alla barn ska få det stöd de behöver för att lära och 
utvecklas. För att det ska vara möjligt krävs resurser. I 
majoritetens budget för år 2020 ser vi historiskt låga 
resurstilldelningar till stadens förskolor. Inte på hela 2000-talet 
har schablonuppräkningen varit så låg som för år 2020, endast 
0,9 procent. Vi är oroade för de framtvingade besparingarna 
kommer få negativa effekter för Stockholms 
förskoleverksamhet.  

 
Förskolerapporten för 2019 visar i stort på att Stockholms 
förskolor är välfungerande och att vårdnadshavarna är nöjda 
med verksamheten. Det är glädjande. 

 
Vi ser fortsatt stora skillnader i inskrivningsgrad över staden 
vilket är ett problem för förskolans likvärdighet. Vi ser extra 
allvarligt på att Rinkeby-Kista tappar från en redan låg nivå. 
Enligt förskolerapporten har en kartläggning av hur 
stadsdelsförvaltningar med låg inskrivningsgrad arbetar för att 
öka andelen inskrivna barn i förskolan. Det är välkommet att en 
sådan genomförts och vi vill påpeka att nämnden bör få ta del av 
kartläggningen som helhet. 

 
Vi delar synen på att en mer systematisk uppföljning och 
utvärdering av insatserna behövs för att kunna avgöra vilka 
åtgärder som ger bäst effekt på inskrivningsgraden. I rapporten 
beskrivs att flera stadsdelsförvaltningar konstaterar att de inte 
kunnat påvisa några effekter på antalet inskrivna barn i 
förskolan kopplat till de insatser som görs. Detta måste studeras 
vidare. Stadens insatser ska baseras på empiri och kunskap, det 
är nödvändigt för att rätt resurser ska läggas på rätt verksamhet. 
Vi vill därför särskilt lyfta vikten av uppföljning och utvärdering 
av stadens insatser för ökad inskrivningsgrad.   



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 3/2020 

Sida 28 (36) 
2020-04-23 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

 
Vi står inför stora rekryteringsbehov inom förskolan. Ny 
personal måste rekryteras men vi måste också ta tillvara den 
fulla potentialen hos dem som redan är anställda. Det handlar 
dels om att skapa en hållbar och attraktiv arbetsmiljö. Därför vill 
vi återigen lyfta vikten av att handlingsplanen för att förbättra 
arbetssituationen för förskollärare och barnskötare 
implementeras fullt ut. De tio identifierade utvecklingsområdena 
ska prioriteras och vara vägledande för de insatser som behöver 
göras för att förbättra arbetssituationen på Stockholms förskolor.  

 
För att ytterligare ta tillvara personalens potential ska 
vidareutbildning främjas. Det är välkommet att en samlad 
uppföljning av andelen förskollärare och personalens 
utbildningsnivå görs. Vi har tidigare påpekat att en sådan 
kartläggning är av vikt för att kunna utforma rätt 
utbildningsinsatser. En god bild av utbildningsnivån skapar 
förutsättningar för att möta upp behovet med rätt insatser och 
utbildning. Vi noterar också att ledarskapsprogrammet verkar ha 
gett positiv effekt. 
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§ 16 

Språkcentrum för nationella minoritetsspråk, avseende 
jiddisch och romani chib  

 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/418 
 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart.  
 

Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-25, dnr 1.6.1-2593/2020. 
 
Utbildningsnämnden har fått Institutet för språk och 
folkminnens rapport ”Språkcentrum för nationella 
minoritetsspråk” på remiss från kommunstyrelsen. I rapporten 
föreslås att det inrättas ett språkcentrum för jiddisch och ett 
språkcentrum för romani chib med Institutet för språk och 
folkminnen som huvudman. Språkcentrumen föreslås vara 
belägna i Stockholm. Uppdraget är att bistå med sakkunskap 
och underlätta ökad användning av minoritetsspråket i 
samhället. 
 
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att det inrättas 
språkcentrum för de nationella minoritetsspråken jiddisch och 
romani chib. Språkcentrumen kan bli ett viktigt stöd för 
kommunerna i deras arbete med minoritetsspråken och deras 
utveckling. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 
till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 
med gymnasieavdelningen och förskoleavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart.  
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Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17 

Motion om behovet av långsiktiga medel för 
kompetensutveckling kopplat till kompetensförsörjnings-
behovet 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1290 
 
Beslut 
1. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motionen och 
överlämnar svaret till kommunstyrelsen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-25, dnr 1.6.1-1880/2020. 
 
Utbildningsnämnden har fått en motion om behovet av 
långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 
kompetensförsörjningsbehovet. Clara Lindblom (V) föreslår i 
sin motion att fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
utreda inrättande av en permanent kompetensutvecklingsfond.  
 
Förvaltningen håller med motionären om vikten av 
kompetensutveckling. Förvaltningen bedriver omfattande 
kompetensutvecklingsinsatser med ordinarie budgetmedel, men 
också med stöd av medel från olika kompetensutvecklings-
satsningar. Olika särskilda satsningar som innebär 
ansökningsförfarande, redovisningskrav och begränsade 
tidsperioder försvårar dock en effektiv och flexibel planering. 
Förvaltningen anser därför att det finns alternativa sätt att stärka 
upp förvaltningarnas kompetensutvecklingsarbete. 
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 
kompetensförsörjning, förskoleavdelningen, 
grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
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1. Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motionen och 
överlämnar svaret till kommunstyrelsen. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Yrkanden 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett 
eget förslag till beslut enligt nedan och yrkade bifall för detta: 
 
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därefter anföra följande 

 
Behoven av kontinuerliga kompetensutvecklingsinsatser i 
stadens verksamheter är och kommer att fortsätta att vara 
mycket stora oavsett vilken politisk majoritet som styr. Det 
handlar både om att tillgodose stockholmarnas behov och att 
staden ska uppfattas som en bra arbetsgivare. Det är därför såväl 
bra som nödvändigt att återstående medel i den 
kompetensutvecklingsfond om 200 mnkr som den tidigare 
rödgrönrosa majoriteten initierade fortsätter att användas även 
av den nya majoriteten. Sannolikheten är dock stor för att det 
behövs nya avsättningar. Vi vet att behoven är stora inte minst 
inom stadsdelsnämndernas välfärdsverksamheter  

 
Syftet med motionen är därför att staden utifrån breda analyser 
av gjorda erfarenheter från föregående mandatperiod samt 
utfallet av senare beviljade kompetensutvecklingsmedel ta fram 
förslag till en långsiktig kompetensutvecklingssatsning. Även 
möjligheten att tillgodose kompetensutvecklingsbehovet hos 
yrkesgrupper som inte har kunnat ta del av 
kompetensutvecklingsmedlen bör kartläggas för att få en 
fullständig bild. Vidare är det viktigt att även beakta andra 
aspekter, exempelvis former för utbildningsinsatser och 
förutsättningar för verksamheterna att i praktiken kunna ta del 
av kompetensutvecklingsmedlen. 

 
I framtagandet av ett kunskapsunderlag som ytterst syftar till 
inrättandet av en permanent kompetensutvecklingsfond är 
dialog med de fackliga organisationerna en framgångsfaktor. En 
bred samsyn över partigränserna säkrar långsiktigheten för en 
strukturell reform och, är vi tämligen säkra på, skulle uppskattas 
av stadens medarbetare. Med en fast struktur och finansiering 
skulle kompetensutvecklingsinsatserna kunna planeras mer 
långsiktigt än i dag, vilket inte minst är viktigt för att tillgodose 
nuvarande och framtida behov inom äldreomsorgen, förskolan 
och LSS-verksamheterna men även för andra akademikeryrken 
inom staden. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 
finna att nämnden beslutat i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Reservation 
Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 
mot nämndens beslut till förmån för eget förslag. 
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§ 18 

Spånga elever - övertagande av medelshantering 
 

 
Beslut 
1. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att överta 

kvarvarande medel från föreningen Spånga elever och 
säkerställa den ekonomiska hanteringen. 

2. Utbildningsförvaltningen uppdras att årligen, så länge det 
finns medel kvar från fonden, avsätta medel till Spånga 
grundskola och Spånga gymnasium i syfte att belöna 
avgångselever, enligt föreningens tidigare villkor och syfte.  

 
Ärendet 
Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 
2020-03-25, dnr 2.3.1-4413/2018. 
 
Föreningen Spånga elever är en elevförening som startades år 
1985 av den dåvarande rektorn i syfte att knyta kontakter mellan 
före detta och nuvarande elever vid Spånga grundskola och 
Spånga gymnasium. Då föreningen upplösts har förvaltningen 
fått förfrågan om att överta föreningens ekonomiska tillgångar 
och vid kommande läsårsslut avsätta pengar till Spånga 
grundskola och -gymnasium för att, enligt tidigare 
administration, belöna och uppmuntra avgångselever. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till att överta kvarvarande 
medel och fortsätta samarbetet med berörda skolor då 
föreningen upphört. Utbildningsförvaltningen föreslår att 
utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att överta 
kvarvarande medel från föreningen Spånga elever och 
säkerställa den ekonomiska hanteringen. Därtill föreslås att 
förvaltningen uppdras att årligen, så länge det finns medel kvar 
från fonden, avsätta medel till Spånga grundskola och Spånga 
gymnasium i syfte att belöna avgångselever, enligt föreningens 
tidigare villkor och syfte. 
 
Ärendets beredning  
Ärendet har beretts på avdelningen för ekonomi och styrning. 
Samverkan har skett med ledamöter i föreningens styrelse samt 
rektorerna på Spånga grundskola och Spånga gymnasium. 
 
Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 
organisationerna den 14 april 2020. Ärendet har även behandlats 
vid funktionshinderrådets sammanträde den 6 april 2020. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Nr 3/2020 

Sida 35 (36) 
2020-04-23 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 
 
stockholm.se 

 

1. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att överta 
kvarvarande medel från föreningen Spånga elever och 
säkerställa den ekonomiska hanteringen. 

2. Utbildningsförvaltningen uppdras att årligen, så länge det 
finns medel kvar från fonden, avsätta medel till Spånga 
grundskola och Spånga gymnasium i syfte att belöna 
avgångselever, enligt föreningens tidigare villkor och syfte. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 
förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 19 

Övriga frågor  
 

En skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet ang. 
skolans arbete mot isolering under Coronaepidemin anmäldes 
till nämnden. Skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning.  


